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Škola slaví 
Poslední červencový den se uzavřely brány všech škol, té naší 
nevyjímaje. Při předávání vysvědčení, pasování nových školáků 
a vyřazování páťáků, kteří po prázdninách nastupují do škol 
v Bruntále,  se již tradičně se školáky i školkaři loučil starosta 
obce. Žáci, kteří  opouštějí naší školičku dostávali na 
rozloučenou od obce hezké knížky. Krásnou knížku dostali i 
školáčci, budoucí prvňáci. Sice ještě neumí číst všechna 
písmenka, ale snad jim to pomůže, aby se těšili na svůj první 
školní den, kdy je začnou sami poznávat.   S prázdnou neodešel 
ze školy nikdo. Na všechny děti se pamatovalo s drobným 
dárkem a starosta obce všem popřál krásné a bezpečné 
prázdniny. Pedagogickému sboru a provozním 
zaměstnankyním květinami poděkoval za odvedenou práci 
v uplynulém školním roce a popřál načerpání dostatečných sil 
během prázdnin pro další práci s dětmi.     

Pro spoustu škol začíná s prázdninami období renovace, 
úprav, oprav a rekonstrukcí.  Naše škola nebude výjimkou. Než 
školáci přijdou poprvé po prázdninách do školy, budou mít 
novou podlahu v učebně výpočetní techniky, proběhnou drobné 
opravy elektroinstalace ve školní kuchyni a oprava výmalby v 
jídelně.   
 
Škola v letošním roce slaví 110. výročí svého založení a 70. 
výročí České školy. Tato významná výročí jsme si v červnu 
připomněli společně s bývalými pedagogy, absolventy a 
zástupci obce. Před společným posezením a vzpomínáním u 
kávy a drobného občerstvení, bylo možno nahlédnout do historie 
školy. V učebně se promítaly dobové fotografie školní budovy, 
žáků, učitelů i zaměstnanců, kteří v průběhů let na naší škole 
působili. Podrobněji nahlédnutí do historie bylo možné na 
výstavě v tělocvičně a osobně si prohlédnout kroniku školy a jiné 

písemné materiály. Součástí oslav byla i komentovaná 
prohlídka současných prostor školní budovy a v pamětích jsme 
mohli porovnat, jak se budova školy mění s ubíhajícím časem a 
novými potřebami výuky. 
 
Škola a kapitola školství představuje pro obec jednu z priorit 
správy. Od převzetí školy do majetku obce po jejím 
osamostatnění v roce 1990 se po celé období jednotlivá 
zastupitelstva snažila zachovat zdejší školství. Nejednou to bylo i 
za cenu  značných výdajů a úsilí při jednáních s orgány státní 
správy. Největší krize v novodobé historii byla v druhé polovině 
90. let. V té době klesl počet žáku na škole hluboko pod 
minimální stanovený počet žáků pro malotřídní školu.  Snahy o 
zrušení školy se podařilo překonat za velké podpory tehdejšího 
zastupitelstva obce a pana Mgr. Václava Vavříka, starosty obce, 
kdy se podařilo vyjednat výjimku. Cenou za povolenou výjimku 
byla povinnost obce doplácet na platy pedagogů z rozpočtu 
obce. Tuto  snahu v r. 1997  ocenil Svaz měst a obcí v soutěži 
Vesnice roku čestným 
oceněním:“ Za aktivní práci na obnově moravského 
venkova a nezdolnou snahu zachovat venkovské 
školství“. Škola se v tomto období přestěhovala do menších 
prostor bývalé školky a budova školy byla pronajata na školu 
v přírodě Ostravské Báňské universitě. V tomto roce díky 
nepříznivému demografickému vývoji navštěvovalo školu pouze 
7 dětí. Ve snaze zabránit odchodu dětí do škol v Bruntále nabídla 
obec hrazení obědů v základní škole ze svého rozpočtu, tudíž děti 
měly obědy zdarma. Kromě toho obec každoročně hradila až 
statisícové částky na neinvestiční příspěvky za dojíždějící žáky 
do Bruntálu, nebo Andělské Hory a také doplácela na mzdy 
učitelů, kdy se s ohledem na rozpočet obce rovněž jednalo o 
vysoké částky. Naštěstí je současná situace mnohem příznivější. 
Škola se opět přestěhovala do původní budovy a zastupitelstvo 
obce schválilo žádost o navýšení kapacity školy i školky, která 
byla kladně vyřízená.  
Obec ze svého rozpočtu každoročně přispívá na provoz školy víc 
jak půl milionem korun. V loňském roce to bylo  v přepočtu 
celkem 13 750,-Kč na 1. žáka. Pro porovnání obec Karlova 
Studánka  přispívá částkou 7 700,-Kč na 1. žáka a obec Zátor, 
která má plnohodnotnou devítiletou školu s 240ti žáky, 14 270,-
Kč.  

Mimo provozní náklady jsou z rozpočtu každoročně 
hrazeny nutné opravy. V roce 1992 oprava kotelny nákladem 



60 000,- Kč, 1993 oprava střechy školní kuchyně nákladem 
180 000,-Kč. V roce 1995 proběhla 1. větší oprava v hodnotě 1,2 
mil Kč. Tuto částku spolkla oprava opěrné zdi, která se v místě 
schodiště částečně zřítila a hrozila její další devastace. 2. a 
mnohem větší investice v hodnotě 3,12 mil Kč proběhla v roce 
2011. Pro školní budovu to byla veliká změna. Obvodové zdivo a 
půdní prostory byly zatepleny. Původní šedočervenou barvu 
fasády nahradila žlutá,  proběhla výměna oken, dveří a 
rozvodů topení včetně radiátorů. Velká změna budovy 
pokračovala i v následujících létech. Dochází k úpravám školní 
zahrady, vnitřních prostorů i vybavení školy. Za odpracování 
velkého množství dobrovolných hodin paní ředitelky a všech 
zaměstnanců školy, zaměstnanců obce a Obecního úřadu se 
škola změnila i uvnitř k nepoznání. Za posledních 25 let bylo 
vynaloženo nemálo úsilí, práce i finančních prostředků na 
zachování školy v naší obci. Přestože celková částka převyšuje 17 
mil. Kč, z mého pohledu a doufám, že nejsem sám, toto vše 
nebylo činěno nadarmo. Ve špatných dobách, kdy byly tlaky na 
zrušení školy i z řad některých občanů Rudné jsme jako obec 
situaci ustáli a školu uhájili. V některých okolních obcích se to 
nepodařilo, a nyní řeší opačný problém, že jim škola chybí a 
jako obec musí zajistit minimálně možnost docházky do 
mateřské školy. Odměnou nám je vzrůstající počet dětí jak ve 
škole, tak i v mateřské školce a jen doufáme, že děti i rodiče plně 
využijí ke své spokojenosti zdejší školské zařízení a škola bude 
dále fungovat minimálně dalších 100 let. 
        
   Radomír Tománek 
        
        starosta obce  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Požár v obecním lese 
Jistě jste si nemohli nevšimnout pohybu hasičů v obci dne 7. 
června.  Okolo 14:30 byl nahlášen požár na Stříbrňáku 
v obecních lesích. Požárem byla zasažena podle 1. odhadů plocha 
cca 120 x 150m. Včasným zásahem a masivním nasazením 
požární techniky se podařilo zabránit větším škodám. Prvotní 
odhad škody  se pohybuje okolo 250 000,- Kč. Plně pod 
kontrolou byl požár během krátké doby, ale dalších několik hodin 
probíhalo dohašování, hlavně v okolí starých pařezů. Hromadný 
zásah byl ukončen okolo 19 hodiny a na místě zůstala jednotka 
SDH z Andělské Hory, se kterou má naše obec smlouvu a 
zabezpečuje požární ochranu. Dohled byl ukončen druhého dne 
ráno, po provedené kontrole místa požáru. 
Příčina požáru je předmětem vyšetřování.  
 

    ◄►◄►◄► 
T-Mobil 
Přesně od 6. března letošního roku začali mít všichni uživatelé služeb 
uvedeného operátora problémy se signálem.  Jak jsme již dříve 
informovali občany, operator v “rámci zkvalitnění služeb” odstavil starý 
vysílač. PO několikaměsíčních tahanicích a nesčetných  urgencích 
nakonec T-Mobil vrátil původní vysílač do provozu a problémy se 
signálem jsou již nyní vyřešeny.  
        ◄►◄►◄► 

 
 
Mimořádná charitativní sbírka 

Charita Broumov se na nás obrátila s prosbou o 
uspořádání mimořádného sběru použitého ošacení a 
potřeb do domácnosti z důvodu vzrůstajících požadavků 
na poskytnutí materiální pomoci. Ošacení a spotřební věci 
do domácnosti můžete nosit do konce měsíce července na 
OÚ zabalené v krabicích. Ošacení prosí charita vyprané a 
vyžehlené.  

        ◄►◄►◄► 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

Milí občané obce Rudná pod Pradědem, 
možná se už k Vám doneslo, že mé působení v této farnosti se schýlilo 
k závěru a jsem poslán do jiné farnosti – do 
Bohuslavic u Hlučína.  
Když jsem před osmi lety dostal dekret, který 
obsahoval vyslání do této farnosti, nevěděl jsem, do 
jakého prostředí jsem poslán, jak to tady vypadá a 
co mne zde čeká. Teď mohu říct, že jsem zde prožil 
osm krásný let, že jsem tady byl moc rád a že zde 
nechávám kus svého srdce.  
Měli jsme s mnohými možnost potkat se při 
různých příležitostech a jsem vděčný za každou 
chvíli, kdy jsem se mohl s kýmkoli z Vás potkat. 
Chci poděkovat každému za vše, čím jste pro mne 
byli. 
Při té příležitosti chci poděkovat také Obci Rudná pod Pradědem v čele 
s panem starostou za veškerou podporu a skvělou spolupráci. Odcházím 
sice jinam, ale určitě se sem rád budu vracet (minimálně na lyže to bude 
nutné, protože Bohuslavice jsou na rovině ).  
Pokud by mne chtěl kdokoli z Vás kontaktovat, můžete využít nejlépe 
email marek.zukowski@seznam.cz. A pokud bude příležitost, budu rád, 
když se třeba někde uvidíme. 
 
Ať Vám dobrý Bůh žehná! 
P. Mgr. Marek Žukowski, farář 

 
 
 
DISKO NA HŘIŠTI 
Svaz žen Vás srdečně zve na letní diskotéku. 
Připraveno je grilování, buchtičky ke kávě, občerstvení 
a slosovatelní vstupenky.  
Kdy: Dne 16.7. 2016 od 20:00 hod  
Kde: na hřišti za OÚ 
Vstupné: 40,-Kč 
Hraje: DJ BORTL 
 
V případě nepříznivého počasí bude  
diskotéka probíhat v sále kulturního 
domu.   

     

 
Aktivní Rudná 
Máme za sebou povedený I. Bleší trh. Děkujeme všem, kteří přišli 
podpořit dobrou věc a těšíme se na viděnou na některé z příštích 
akcí! 

 

 
 
Na měsíc červenec plánuje spolek výlet pro děti s překvapením. 
Bližší informace uveřejníme na obecní vývěsce.  
WEBNODE :: Fotogalerie :: Aktivní Rudná  

     
 
  ►◄►◄►◄ 

 
 

 
Nízkoprahové centrum je o prázdninách otevřeno 
v pondělí a ve středu od 13:00 do 16.00hod. 

mailto:marek.zukowski@seznam.cz
http://aktivni-rudna.webnode.cz/fotogalerie/
http://aktivni-rudna.webnode.cz/fotogalerie/
http://aktivni-rudna.webnode.cz/fotogalerie/
http://l.facebook.com/l.php?u=http%3A%2F%2Faktivni-rudna.webnode.cz%2Ffotogalerie%2F&h=tAQFwzoUX&enc=AZNOE-K4Gd7P3WfaJU3czpU46G8cnDC5XWixFFWanPndAHhAEKiMu9MUVm1mIanxl2l9d6X4sNUhRz2j9Adj6hk_KizMvkS1eMRAjF-z9u26I15W65-mHJ39hO8eRJkNomG53pRMU_8J8046VpKuEAqpG9_AcvHYooqNXg2WvqGR00ieObzceDKKerkuIYxtyaU&s=1


 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



V červenci slaví své narozeniny a jubilea  
 
      Paní Marie Ondrušová   70 let 

Pan Daniel Urda    70 let 
Pan František Totek   66 let 
Pan Vojtěch Zezulka   65 let 
Paní Věra Urbaníková   62 let 
Pan Ladislav Žeravík   62 let 
Pan Jiří Hoško    61 let 
Pan Stanislav Urbaník   61 let
     

 
Do dalších let všem oslavencům přejeme hodně 

elánu, zdraví a mnoho pohody v rodinném i 
přátelském kruhu.  

       
◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄► 
 
V červenci se narodila manželům MVDr . Kataríne a MVDr. Mirosavu 
Vošmerovým dcerka Magadlénka. 
 

Manželům Monice a Júliusovi Žigovým se narodil syn 
Kristián.  
 
Miminkům přejeme do života vše dobré a rodičům 
hodně rodičovského štěstí při výchově děťátek.  

            

 
 

◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄►◄► 
 
 
 
 
 

V červnu nás ve věku nedožitých 92 let navždy 
opustil pan 

Joachim Molčík 

 

Čest jeho památce! 
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